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Postanowieniem Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej  

19 policjantów z garnizonu warmińsko-mazurskiego zostało mianowanych  

na stopień podkomisarza Policji.  

Uroczysta promocja, w której uczestniczyli m.in. gen. insp. Andrzej Matejuk  

Komendant Główny Policji, insp. Sławomir Mierzwa Komendant Wojewódzki Policji w Olsztynie,  

oraz Pan Jan Mościanica Wicewojewoda Warmińsko-Mazurski,  

odbyła się 9 maja 2011 roku w Wyższej Szkole Policji w Szczytnie. 

Ogółem na pierwszy stopień oficerski mianowano 241 absolwentów Wyższej Szkoły Policji w Szczytnie.  

Szczytno,  9  m aja  2011 rok 
gen.  insp.  Andrze j  Mate juk mianuje  m. in .   
Marka  Dum kę,  Bartka  Ost rowsk iego  
oraz  Piot ra  Godlewskiego i  Radosława Synowca  

A l e k s a n d r a  Z m i t r o w i c z , E w a  S i e t a ,  A l i n a  
Z a j ą c ,  M o n i k a  Ł u n i o ,  M a r t a  U m b r a s  
w  g r o n i e  n o w o  m i n o w a n y c h  p o d k o m i s a r z y   
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Ś l u b u j ę !  
 

Tym słowem  

dziesięcioro nowo 

przyjętych policjantów 

przypieczętowało swoje 

wstąpienie do służby  

w warmińsko - mazur-

skiej Policji. 

 

17 maja dziesięcioro  

nowo przyjętych funkcjo-

nariuszy złożyło 

 ślubowanie.  

W gronie młodych  

policjantów większość 

stanowią mężczyźni  

oraz osoby z wyższym 

wykształceniem. 

 

Młodzi funkcjonariusze  

przejdą 6-miesięczne 

szkolenia, a potem trafią 

do służby w olsztyńskim 

Oddziale Prewencji  

Policji i Komendzie  

Powiatowej Policji  

w Gołdapi.  

 

To już kolejne w tym roku 

ślubowanie nowo przyję-

tych policjantów.  

W styczniu złożyło je 

ośmioro funkcjonariuszy. 

nadkom. Anna Fic 

ROTA ŚLUBOWANIA 
„Ja, obywatel Rzeczypospolitej Polskiej, świadom podejmowanych obowiązków policjanta, ślubu-
ję: służyć wiernie Narodowi, chronić ustanowiony Konstytucją Rzeczypospolitej Polskiej porządek 

prawny, strzec bezpieczeństwa Państwa i jego obywateli, nawet z narażeniem życia.  
Wykonując powierzone mi zadania, ślubuję pilnie przestrzegać prawa, dochować wierności kon-
stytucyjnym organom Rzeczypospolitej Polskiej, przestrzegać dyscypliny służbowej oraz wykony-

wać rozkazy i polecenia przełożonych. Ślubuję strzec tajemnic związanych ze służbą, honoru, 
godności i dobrego imienia służby oraz przestrzegać zasad etyki zawodowej." 
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„Istota i rola komunikacji wewnętrznej w Policji” –  

to temat ogólnopolskiej konferencji naukowej,  

która 6 maja odbyła się w Poznaniu.  

W konferencji wziął udział nadkom. Tomasz Stawarski  

Naczelnik Wydziału Komunikacji Społecznej  

KWP w Olsztynie.  

- Uczestniczył Pan w ogólnopolskiej konferencji 

naukowej „Istota i rola komunikacji wewnętrznej  

w Policji. Jakie referaty szczególnie Pana  

zainteresowały? 

 

- Konferencja na temat komunikacji wewnętrznej  

została zorganizowana we współpracy Wyższej Szkoły 

Umiejętności Społecznych w Poznaniu z Komendą 

Główną Policji. Było to więc spotkanie naukowców  

z WSUS i praktyków policyjnych zainteresowanych 

tematem komunikacji wewnętrznej w Policji.  

 W czasie spotkania odbyła się sesja referatowa  

i panel dyskusyjny.  

 

Bardzo ciekawą prezentację i wystąpienie miała  

koleżanka Agata Sałatka z KWP w Gorzowie Wielko-

polskim, która mówiła o narzędziach komunikacji  

wewnętrznej, z których korzystają w jej garnizonie. 

Przedstawiła m.in. działalność wydawniczą, prowadze-

nie badań społecznych, działalność szkoleniową  

oraz inne działania usprawniające komunikację we-

wnętrzną.  

 

Bardzo ciekawe wystąpienie miał kolega 

 Wojciech Kulig z Wydziału Komunikacji Społecznej 

KWP w Rzeszowie, który mówił na temat Intranetu, 

jako ważnego narzędzia komunikacji wewnętrznej 

 w Policji. Wojtek Kulig jest bardzo ciekawą osobą.  

Z działalności pozazawodowej znany jest jako - można 

powiedzieć -„ojciec” Internetowego Forum Policyjnego, 

a w Policji zajmuje się usprawnianiem procesów komu-

nikacyjnych. Jest autorem portalu komunikacji  

wewnętrznej, który funkcjonuje w KWP w Rzeszowie. 

To bardzo nowoczesne, dobrze zaprojektowane  

i zarządzane narzędzie elektronicznej wymiany infor-

macji, skierowane do policjantów i pracowników Policji. 

Portal zawiera kalendarium wydarzeń z życia jednostki, 

które jest systematycznie aktualizowane.  

Jak sprawnie zarządzany jest ten portal widać chociaż-

by na przykładzie przekazu informacji po odprawach 

służbowych z udziałem Komendanta Wojewódzkiego 

Policji w Rzeszowie.  Uczestnicy odprawy - komendan-

ci, naczelnicy, nie robią notatek z odprawy, ponieważ 

wiedzą, że zanim dojadą po odprawie do swoich jedno-

stek, to na portalu już ukaże się kompletna informacja 

ze spotkania, z wykazem tematów, które były poruszo-

ne na odprawie, prezentacji oraz poleceń wydanych 

przez kierownictwo. Ten portal zapewnia szybki i sze-

roki przepływ informacji. 
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-  Ilu użytkowników korzysta z portalu? 

 

- Według pomiaru realizowanego przez Wojtka Kulika 

zdarza się, że w tym samym czasie aż 800 osób oglą-

da tę stronę. Tak że trzeba przyznać, jest to bardzo 

dobre narzędzie komunikacji wewnętrznej, do którego 

przyzwyczaili się już koleżanki i koledzy z wojewódz-

twa podkarpackiego. 

 

- Konferencja zatytułowana została „Istota i rola 

komunikacji wewnętrznej w Policji. Czy pojawiły się 

na niej referaty związane stricte z pracą policji? 

 

- Zastępca Dyrektora Gabinetu Komendanta Głównego 

Policji kom. dr Sławomir Weremiuk przedstawił funkcjo-

nowanie komunikacji wewnętrznej w Policji,  

etapy rozwoju, a także wyzwania,  

jakie stoją przed nami. 

 

Norbert Ziółkowski, który jest magistrantem WSUS  

w Poznaniu, a jednocześnie policjantem KMP w Szcze-

cinie przedstawił taką specyficzną komunikację  

wewnętrzną związaną z funkcjonowaniem stanowiska 

dyżurnego i systemami, które wspierają komunikację 

na tym stanowisku. Mówił o Elektronicznej Książce 

Służby Dyżurnego i różnych mechanizmach 

 informatycznych, które wspierają przekazywanie  

informacji, sortowanie i rozliczanie. 

 

-  Jednym z elementów konferencji naukowych jest 
przedstawianie wyników badań naukowych. 

 

- Na konferencji przedstawiono wyniki badań fokuso-

wych. Wyższa Szkoła Umiejętności Społecznych  

w Poznaniu jest bardzo popularna wśród policjantów. 

Pokuszono się więc o badanie studentów na temat 

różnych spraw związanych z procesami komunikacyj-

nymi w Policji.  

Do badań zastosowano metodę zogniskowanych wy-

wiadów grupowych – dyskusję prowadzoną przez mo-

deratora, w której jednocześnie uczestniczy kilka osób. 

Zadaniem moderatora badań było ukierunkowanie czy 

zogniskowanie wywiadu w taki sposób, aby jak najwię-

cej dowiedzieć się na temat komunikacji wewnętrznej 

w Policji. Przedstawione na konferencji wyniki badań 

były bardzo ciekawe. 

 

- Czy na podstawie referatów można powiedzieć,  

w jakim kierunku zmierza rozwój komunikacji  

wewnętrznej w Policji? 

 

- Zastępca Dyrektora Gabinetu Komendanta Głównego 

Policji kom. dr Sławomir Weremiuk zapowiedział,  

że pion komunikacji społecznej, której komponentem 

jest komunikacja wewnętrzna będzie w Policji rozwija-

ny. To oznacza, że te Komendy Wojewódzkie Policji, 

które nie dysponują wyspecjalizowanymi komórkami  

w tym zakresie, będą w przyszłości posiadały Wydziały 

Komunikacji Społecznej, po to, aby w uporządkowany 

sposób zajmować się tym zagadnieniem.  

Widać wyraźnie, że w jednostkach, w których nie ma 

tych wyspecjalizowanych komórek, aktywność w tym 

zakresie jest niższa.  

Dla nas to informacja, że Wydział Komunikacji  

Społecznej KWP w Olsztynie jest akceptowany  

i dobrze oceniany oraz, że będzie istniał w przyszłości, 

bo takie jest zapotrzebowanie i wyraźny kierunek  

rozwoju. 

 

- A jeśli chodzi o skuteczność wykorzystywanych 

narzędzi komunikacyjnych? 

 

- Wnioski nie zostały podsumowane w tym zakresie, 

ale z moich obserwacji mogę powiedzieć, że jednym  

z wyraźnych kierunków jest usprawniania procesów 

komunikacyjnych z wykorzystaniem narzędzi elektro-

nicznych.  

W trakcie realizacji jest parę projektów centralnych, 

nawet można powiedzieć Ministerstwa Spraw We-

wnętrznych i Administracji dotyczących tego obszaru. 
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Na drugi kierunek rozwoju komunikacji wewnętrznej  

w Policji zwracał uwagę kom. dr Sławomir Weremiuk, 

który jest Pełnomocnikiem Komendanta Głównego  

Policji do spraw Komunikacji Wewnętrznej –  

chodzi o kreowanie postaw  

i zmianę sposobu podejścia do ludzi,  

by policjanci nie chowali się za ekranem komputera,  

by potrafili się ze sobą dobrze komunikować.  

 

- Czy osoby zainteresowane tematem komunikacji 

wewnętrznej w Policji będą mogły zapoznać się  

z tekstami referatów, czy wnioskami płynącymi  

z wymiany poglądów i stanowisk na ten temat? 

 

- Pan prof. dr hab. Michał Iwaszkiewicz, Rektor Wyż-

szej Szkoły Umiejętności Społecznych w Poznaniu  

zapowiedział opublikowanie referatów w wydawnictwie 

pokonferencyjnym w ciągu dwóch tygodni od zakoń-

czenia konferencji. To bardzo krótki okres i będę pełen 

podziwu, jeśli uda się to zrealizować w tym czasie.  

Referaty z pierwszej części konferencji są przygotowa-

ne, ale na drugą część konferencji składały się dysku-

sje. W jednej dyskutowano na temat sposobów infor-

mowania o negatywnych publikacjach dotyczących 

Policji, tematem dyskusji drugiej grupy były standardy 

komunikacji wewnętrznej w jednostce Policji. Ostatnia 

grupa dyskutowała na temat odpraw służbowych, jako 

formy komunikacji dwubiegunowe. Wnioski z tej części 

warsztatowej trzeba będzie dopiero napisać. 

 

- Gdzie będzie można znaleźć materiały  

z tej konferencji? 

 

- Na pewno otrzymamy je za pośrednictwem Gabinetu 

Komendanta Głównego Policji i będą u nas w Wydziale 

Komunikacji Społecznej KWP w Olsztynie, zamieścimy 

je na naszym wewnętrznym forum. 

 

  

  

  

 

 

Bożena Przyborowska 

Klient w centrum uwag administracji – 

uroczysta inauguracja 
 

Komenda Powiatowa Policji w Braniewie 

zakwalifikowała się do realizacji projektu 

„Klient w centrum uwagi administracji”.   

 

W Warszawie odbyła się konferencja  

inaugurująca realizację projektu  

pod nazwą „Klient w centrum uwagi  

administracji”. Do realizacji tego projek-

tu zakwalifikowała się Komenda Powia-

towa Policji w Braniewie.  

Na konferencji zaprezentowano założe-

nia i cele oraz  zadania projektu.  

Przedstawicieli urzędów, które będą  

realizować ten projekt, zapoznano 

z tematyką i zakresem poszczególnych 

zadań realizowanych w ramach projektu, 

przedstawiono im również dobre praktyki 

wdrażania standardów obsługi klienta  

w polskiej administracji. 

  

Wkrótce rozpocznie się cykl szkoleń  

związanych z realizacją poszczególnych 

zadań projektu. 

insp. Grzegorz Sieński, Komendant Powiatowy Policji  
w Braniewie oraz Anna Hebda, koordynator projektu  
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Ksiądz prałat Kanonik Warmiński  

Tadeusz Władysław Graniczka dziekan dekanatu from-

borskiego, policyjny kapelan, obchodził 50-lecie świę-

ceń kapłańskich i 30-lecie probostwa we Fromborku.  

Za zasługi dla Warmii i Mazur został odznaczony  

przez Wojewodę Warmińsko-Mazurskiego  

W uroczystej mszy świętej we fromborskiej bazylice 

uczestniczyli insp. Sławomir Mierzwa Komendant Wo-

jewódzki Policji w Olsztynie, Pan Jacek Protas Marsza-

łek Województwa Warmińsko-Mazurskiego, 

insp. Grzegorz Sieński Komendant Powiatowy Policji  

w Braniewie, przedstawiciele Kościoła, lokalnych  

samorządów, instytucji, a także liczni mieszkańcy 

Fromborka i powiatu braniewskiego. 

 

W wygłoszonych przemówieniach podkreślano,  

że Ksiądz Tadeusz Graniczka, - „charakterny Ksiądz 

Prałat”, jak nazwano złotego jubilata -  to nie tylko 

wspaniały duchowny, ale również konsekwentny   

i wymagający gospodarz, który przez cały okres 

 kapłaństwa poświęcał swoją energię dla swoich para-

fian i parafii. Efektem wytężonej pracy Księdza Prałata 

jest m.in. wyremontowanie bazyliki archikatedralnej  

we Fromborku, w której odbyła się uroczysta msza  

z okazji złotej rocznicy święceń kapłańskich.  

 

Na pamiątkę tej uroczystości insp. Sławomir Mierzwa 

Komendant Wojewódzki Policji w Olsztynie  

i insp. Grzegorz Sieński Komendant Powiatowy Policji 

w Braniewie wręczyli Księdzu płaskorzeźbę  

przedstawiającą  patrona Policji - zwycięskiego Michała 

Archanioła.  

Pan Jacek Protas Marszałek Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego 

insp. Sławomir Mierzwa Komendant Wojewódzki Policji w Olsztynie  
i insp. Grzegorz Sieński Komendant Powiatowy Policji w Braniewie 

nadkom. Anna Kos 



Str. 8 

numer 41 (2/16) 

Nowa siedziba Posterunku Policji w Dąbrównie 
 

Policjanci z Dąbrówna mają nową siedzibę, a wraz z nią komfortowe warunki do pracy 

 i przyjmowania interesantów.  

 

Od kilku dni  

policjanci z Dąbrówna  

pracują w nowo oddanym 

 Posterunku Policji, który mieści 

się w Dąbrównie 

 przy ulicy Agrestowej 2.  

Uroczyste przekazanie kluczy 

nastąpiło przed siedzibą nowego 

posterunku, w którym pracować 

będzie pięciu policjantów.  

Kierownik Posterunku otrzymał klucze do nowego obiektu  z rąk Komendanta Powiatowego Po-

licji w Ostródzie podisnp. Krzysztofa Fica oraz Wójta Gminy Tadeusza Błaszczyka.  

W uroczystości przekazania obiektu wzięli udział I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji 

 podisnp. Marek Żebrowski, przedstawiciele władz samorządowych oraz zaproszeni goście.  

 

 

Poprzednia siedziba  

Posterunku Policji w Dąbrównie 

Nowa siedziba  

PP w Dąbrównie 

mł. asp. Janusz Karczewski  



 

 

Str. 9 

numer 41 (2/16) 

 

sierż. Katarzyna Kwietniewska uratowała 

życie mieszkance Gołdapi wyprowadzając  

ją z zadymionego, palącego się domu. 

 

 

Kilka dni temu gołdapska policjanta  

będąca po służbie, jadąc ulicami miasta, 

zauważyła kłęby dymu wydobywające się 

z wielorodzinnego budynku.  Kobieta na-

tychmiast  wezwała straż pożarną.  

Gdy dowiedziała się od świadków,  

że prawdopodobnie w mieszkaniu na pod-

daszu została jeszcze jedna osoba, posta-

nowiła działać nie czekając na przyjazd 

straży pożarnej. 

Sierż. Katarzyna Kwietniewska wbiegła do 

budynku i z zadymionego mieszkania wy-

prowadziła 61-letnią kobietę.  

Dzięki szybkiej reakcji policjantki nie do-

szło do tragedii.   

Za godną naśladowania postawę  

sierż. Katarzyna Kwietniewska zostanie 

nagrodzona przez kierownictwo Komendy 

Powiatowej Policji w Gołdapi.  

„Usłyszałem plusk i coś mnie tknęło.  
Poszedłem sprawdzić. Zobaczyłem czło-
wieka i nie zastanawiając się czy jest głę-
boko, skoczyłem do wody – powiedział 
dziennikarzowi „Gazety Olsztyńskiej” 
 sierżant Łukasz Wójcicki z KPP w Ostródzie, 
który uratował życie tonącemu mężczyźnie.  
- „To była naturalna reakcja, zdjąłem bu-
ty, wyciągnąłem z kieszeni dokumenty  
i wskoczyłem do wody. Nie zastanawiałem 
się czy jest głęboko, chciałem jak najszyb-
ciej wyciągnąć tego człowieka na brzeg. 
Gdy wraz z kuzynem i przechodniem wy-
ciągnęliśmy mężczyznę na brzeg, położy-
łem go w pozycji bocznej, tak żeby wyle-
ciała z niego woda. Po chwili odzyskał 
świadomość. Zapytał, czy jeszcze żyje...  
W żadnym wypadku nie czuję się bohate-
rem, po prostu zrobiłem, co powinienem, 
pomogłem człowiekowi”– dodał policjant. 
 
Do zdarzenia doszło kilka dni temu.  
53-letni mężczyzna przechodząc przez most 
nad Kanałem Elbląskim potknął się, wpadł do 
wody i zaczął tonąć. Dzięki czujności i bohater-
skiej postawie policjanta, który w tym czasie 
spacerował  w okolicy ze swoją rodziną,  
nie doszło do tragedii.  
 
Rzecznik Komendanta Powiatowego Policji  
w Ostródzie mł. asp. Janusz Karczewski poin-
formował, że za bohaterską postawę  
sierżant Łukasz Wójcicki zostanie nagrodzony 
przez Komendanta Powiatowego Policji  
w Ostródzie. 

 

Opr. B.P. 
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Za dwa tygo-

dnie  w Kodeksie 

Karnym pojawi się nowy artykuł 

dotyczący stalkingu i cyberprze-

mocy. Ustawodawca spenalizo-

wał takie zachowanie sprawcy, 

jak uporczywe nękanie innej 

osoby lub jej najbliższych, 

wzbudzanie u niej poczucie za-

grożenia lub istotne naruszanie 

jej prywatność. Kara do 3 lat 

więzienia grozić będzie tym, któ-

rzy także będą podszywać się 

pod inną osobę, wykorzystywać 

jej wizerunek lub inne dane oso-

bowe w celu wyrządzenia jej 

szkody majątkowej lub osobi-

stej. To istotna zmiana dla inter-

nautów i to zarówno dla tych 

uczciwych, którzy w każdej 

chwili mogą stać się ofiarami 

ataków w sieci, jak i dla samych 

cyberprzestępców. Dzięki temu 

policjanci będą mogli jeszcze 

skuteczniej pomagać pokrzyw-

dzonym. 

 

Nie ma jednej statystyki, która mó-

wiłaby o skali cyberprzemocy.  

Zachowania sprawcy często wyko-

rzystującego telefon komórkowy, 

czy Internet do tego, aby zrobić 

komuś krzywdę, ujęte dotąd były w 

kilku artykułach Kodeksu Karnego 

dotyczących kierowania gróźb ka-

ralnych, gdzie komputer i Internet 

są mediami, za pomocą których 

sprawca grozi, próbując np. zacho-

wać anonimowość, potocznie na-

zywany szantaż, formalnie - zmu-

szanie, w tym przypadku sprawca 

za pomocą Internetu stosując groź-

bę bezprawną zmusza swoją ofiarę 

do określonego zachowania, pre-

zentowanie treści pornograficznych 

osobie, która tego sobie nie życzy, 

zniesławienie, czy znieważenie. 

Przepisy chroniące przed cyber-

przemocą zawarte są również w 

kodeksie wykroczeń.  

Art. 107 mówi o złośliwym niepoko-

jeniu innej osoby w celu dokucze-

nia jej, w tym przypadku chodzi  

np. o puste sms-y, głuche połącze-

nia telefoniczne. Przepisy te do-

brze spełniają swoją funkcję  

i z praktyki policjantów zajmują-

cych się zwalczaniem cyberprze-

stępczości wynika, że w ich zainte-

resowaniu były i wciąż są wszyst-

kie wyżej wymienione  

przestępstwa. 

 

 

 

 

Policjanci 

w regionie prowadzą wiele 

spraw, które można zakwalifikować 

jako cyberprzemoc. 

Do kętrzyńskich policjantów kilka 

dni temu zgłosił się nauczyciel 

Gimnazjum w Srokowie. Mężczy-

zna przekazał funkcjonariuszom 

film z telefonu komórkowego,  

na którym widać, jak uczennica 

pierwszej klasy szarpie za ubranie, 

potrząsa i łapie za głowę swoją 

koleżankę z tej samej klasy.  

Od nauczyciela policjanci przyjęli 

zawiadomienie o przestępstwie. 

Zabezpieczono również film, który 

posłuży, jako dowód w sprawie. 

Podczas przesłuchania poszkodo-

wanej dziewczyny w obecności jej 

mamy ustalono, że jej koleżanka  

z klasy znęca się nad nią już  

od października 2010 roku.  

Jak oświadczyła poszkodowana 

dziewczyna, wielokrotnie była wy-

śmiewała za ubiór, przezywana 

 i poniżana. Z tego powodu, po-

krzywdzona nie chciała chodzić  

do szkoły. W połowie kwietnia  

w szkolnej szatni, dziewczyna zno-

wu została zaatakowana przez 15-

latkę. Agresywna uczennica szar-

pała ją, łapała za głowę i poniżała.  

 

P r e z y d e n t  R P  p o d p i s a ł  n o w e l i z a c j ę  K o d e k s u  k a r n e g o  

 
Od 5 czerwca 2011 roku 
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Całe zdarzenie, zostało nagrane 

przez inne gimnazjalistki telefonem 

komórkowym. Teraz o losie  

15-latki, która znęcała się  

nad koleżanką, zdecyduje  

sąd rodzinny i nieletnich. 

 

Policjanci z olsztyńskiej Komendy 

prowadzą także sprawę dotyczącą 

przejęcia przez sprawcę kont po-

krzywdzonej na portalach społecz-

nościowych oraz poczty elektro-

nicznej. Podejrzewany miał pod-

szywać się za kobietę, korespon-

dować z jej znajomymi i zbierać  

o niej informację. 

 

Kolejne postępowanie, nad którym 

pracują kryminalni z Komendy 

Miejskiej Policji w Olsztynie to naj-

krócej ujmując zemsta chłopaka  

na byłej dziewczynie.  

Sprawca wykorzystał dane osobo-

we pokrzywdzonej i podpisał nimi 

filmy o tematyce pornograficznej  

i ogłoszenia erotyczne. 

 

5 czerwca br. wchodzi w życie 

zmiana ustawy kodeks krany. 

Zmiana ta jest szczególnie ważna 

dla internautów i to zarówno dla 

tych uczciwych, którzy w każdej 

chwili mogą stać się ofiarami ata-

ków cyberprzestepców, jak i dla 

samych cyberprzestępców. 

Zmiana ta wprowadziła nowe prze-

stępstwo, potocznie nazywane 

cybeprzemocą, z jęz. angielskiego 

- stalking. Od 5 czerwca w kodek-

sie karnym będzie nowy artykuł 

190a, który brzmi: 

Art. 190a. § 1. Kto przez  

uporczywe nękanie innej osoby 

lub osoby jej najbliższej wzbu-

dza u niej uzasadnione okolicz-

nościami poczucie zagrożenia 

lub istotnie narusza jej prywat-

ność, podlega karze pozbawie-

nia wolności do lat 3. 

§ 2. Tej samej karze podlega, 

kto, podszywając się pod inną 

osobę, wykorzystuje jej wizeru-

nek lub inne jej dane osobowe w 

celu wyrządzenia jej szkody ma-

jątkowej lub osobistej. 

§ 3. Jeżeli następstwem czynu 

określonego w § 1 lub 2 jest tar-

gnięcie się pokrzywdzonego na 

własne życie, sprawca podlega 

karze pozbawienia wolności od 

roku do lat 10. 

§ 4. Ściganie przestępstwa okre-

ślonego w § 1 lub 2 następuje na 

wniosek pokrzywdzonego. 

 

W aktualnie obowiązującym kodek-

sie karnym są dokładnie sprecyzo-

wane przepisy dotyczące typowej 

cyberprzestępczości, np. hacking, 

oszustwo komputerowe, itp., nie 

ma natomiast jednego, konkretne-

go przepisu, który penalizowałby 

wprost zachowania związane z 

cyberprzemocą. W ustawie tej są 

jednakże przestępstwa, które w 

zależności od sposobu ich popeł-

nienia, czy np. zostały popełnione 

w sieci internetowej, bądź z wyko-

rzystaniem komputera w inny spo-

sób oraz charakteru samego prze-

stępstwa, można zaliczyć do prze-

stępstw z grupy cyberprzemocy. 

Największą bolączką przy zwalcza-

niu cyberprzestępczości, a szcze-

gólnie cyberprzemocy była niedo-

stateczna ochrona wizerunku oraz 

tożsamości internautów. Było bar-

dzo dużo przypadków, gdzie 

sprawca wykorzystując dostępne w 

sieci zdjęcia ofiary oraz jej dane 

osobowe zakładał np. fałszywy 

profil w portalu społecznościowym i 

działał na jej szkodę. Od 5 czerwca 

za takie zachowanie będzie grozić 

kara nawet pozbawienia wolności 

do lat 3. Ta sama kara będzie gro-

zić osobie, która będzie uporczy-

wie nękać inną osobę i wzbudzi w 

niej poczucie zagrożenia lub naru-

szy prywatność. Jeżeli następ-

stwem tych zachowań będzie tar-

gnięcie się pokrzywdzonego na 

własne życie, to sprawcy grozi ka-

ra pozbawienia wolności do lat 10. 

Wprowadzenie nowego przestęp-

stwa do kodeksu karnego znaczą-

co podniesie poziom bezpieczeń-

stwa internautów, którzy będą te-

raz jeszcze lepiej chronieni przez 

prawo. W tym wypadku zagrożeni 

powinni poczuć się cyberprzestęp-

cy, których poczynania dotychczas 

nie były ujmowane w zarzut ze 

względu na brak przepisów. Teraz 

to się zmieni. Policjanci cieszą się 

z nowego przepisu i z tego że bę-

dą mogli jeszcze skuteczniej  

pomagać pokrzywdzonym 

 internautom. 

 



Str. 12 

numer 41 (2/16) 

Znamy już laureatów Wojewódz-

kiego Konkursu Plastycznego 

„Dbam o swoje bezpieczeństwo” 

dla uczniów klas I-III szkół pod-

stawowych z terenu wojewódz-

twa warmińsko - mazurskiego. 

 

 

Zapewnienie bezpieczeństwa  

małym dzieciom to priorytet   

nie tylko rodziców, ale i nauczycieli 

oraz policjantów.  

Mając na uwadze liczne zagroże-

nia z jakimi spotykają się na co 

dzień uczniowie, policjanci Komen-

dy Wojewódzkiej Policji w Olszty-

nie wspólnie z nauczycielami  

ze Szkoły Podstawowej nr 30 

 w Olsztynie, w lutym br.  ogłosili 

Wojewódzki Konkurs Plastyczny 

„ D b a m  o  s w o j e  b e z -

p i e c z e ń s t w o ” .   

Patronat nad konkursem sprawu-

ją : Wojewoda Warmińsko – Ma-

zurski Pan Marian Podziewski, 

Warmińsko – Mazurski Kurator 

Oświaty w Olsztynie - Pani Graży-

na Przasnyska oraz Komendant 

Wojewódzki Policji w Olsztynie - 

insp. Sławomir Mierzwa.  

Patronatem medialnym przedsię-

wzięcie objęli: TVP Olsztyn, Radio 

„Planeta” oraz „Gazeta Olsztyń-

ska”. Partnerami konkursu są rów-

nież Fundacja „Dzieci Niczyje”  

i Fundacja „KIidprotect”. 

 

Głównym zadaniem konkursu było 

zachęcenie dzieci do refleksji nad 

obowiązującymi zasadami, otocze-

niem, zachowaniem swoim i rówie-

śników. Konkurs niewątpliwie miał 

wpływ na kształtowanie postawy 

odpowiedzialności za bezpieczeń-

stwo własne i innych. 

 

Do etapu wojewódzkiego konkursu 

zostały nadesłane 172 prace laure-

atów szczebla powiatowego. 

 16 maja komisja konkursowa w 

składzie: Pani Agnieszka Kardaś - 

przedstawiciel  Kuratorium Oświa-

ty, Pani Ewa Plichta - Lubieniecka 

- artysta plastyk z Liceum Plastycz-

nego w Olsztynie oraz 

 podkom. Mariusz Zieliński  

z Komendy Wojewódzkiej Policji  

w Olsztynie wybrała po cztery zwy-

cięskie prace w trzech kategoriach: 

klasy I, klasy II i klasy III. 

2 czerwca  2011 roku w Sali Kon-

ferencyjnej Urzędu Wojewódzkiego 

w Olsztynie o godzinie 11:00  

zostanie oficjalnie ogłoszona  lista 

laureatów wojewódzkiego etapu 

konkursu plastycznego „Dbam o 

swoje bezpieczeństwo” .  

 

Na laureatów czekają atrakcyjne 

nagrody.  

Wojewódzki Konkurs Plastyczny 

 „Dbam o swoje bezpieczeństwo” 

KOM. MAŁGORZATA BOJAROWSKA 

Olsztyn, 16 maja 2011 roku - komisja konkursowa   
w trakcie wyboru zwycięskich prac 
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P o m ó ż m y  R a f a ł o w i !  
 

22 maja w Iławie odbędzie się festyn charytatywny 

zorganizowany prze iławskich policjantów  

z którego dochód przeznaczony zostanie  

na leczenie st. asp. Rafała Jankowskiego  

zmagającego się od kilku miesięcy  

z chorobą  

nowotworową.  

 

 Impreza odbędzie się 22 maja na Stadionie Klubu 

Sportowego Jeziorak w Iławie.  

W programie festynu, który rozpocznie się 

 o godzinie 14.00 przewidziano m.in.  

mecz piłkarski pomiędzy policjantami a piłkarzami Je-

zioraka, dziennikarzami i seniorami,  

zlot motocykli, zawody strongmanów, licytacje,  

przejażdżki konikiem, bryczką, wspinaczkę, pokazy 

aikido oraz pokaz ratownictwa w wykonaniu strażaków 

i wiele, wiele innych atrakcji.  

Festyn to okazja do wspólnej zabawy, spotkania z 

przyjaciółmi, spędzenia wolnego czasu w miłym towa-

rzystwie, a przy tym okazja do pomocy choremu poli-

cjantowi . Wstęp na imprezę jest wolny.  

 

Na pomysł organizacji charytatywnego festynu wpadli 

iławscy policjanci, którzy w ten sposób chcieli zebrać 

pieniądze na leczenie ich kolegi. 

Do udziału w imprezie zapraszają m.in. I Zastępca Ko-

mendanta Powiatowego Policji w Iławie, Burmistrz Mia-

sta Iławy i Prezes Klubu Sportowego Jeziorak Iława.  

 

 

 

 

Pani Edyta Jankowska - żona  st. asp. Rafała Jankowskiego   

dziękuje wszystkim tym, którzy wspierają  jej męża  

w dążeniu do odzyskania zdrowia.  

Szczególne podziękowania kieruje do osób, które odpowiedziały na apel 

policjantów i oddały krew podczas zbiórki  krwi w świetlicy iławskiej Ko-

mendy Policji  oraz wsparły finansowo leczenie Rafała.  

Rafał  Jankowski  k i lka tygodni  temu  przeszedł  operację przeprowadzoną  

w warszawskim szpitalu.  Zdaniem lekarzy przebiegła ona pomyślnie  

i  stan zdrowia pol icjanta powinien się stopniowo poprawiać.   
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asp. sztab. Jacek Misiewicz -  

policjant z Komendy Wojewódz-

kiej Policji w Olsztynie reprezen-

tował polską Policję na Mistrzo-

stwach Świata Policji w Marato-

nie, które na początku maja  

odbyły się w Pradze.  

Drużyna polskich policjantów 

zdobyła tytuł wicemistrzów 

świata, a olsztyński policjant  

w klasyfikacji indywidualnej  

znalazł się w pierwszej  

dziesiątce najlepszych  

maratończyków świata. 

 

 

W zawodach wystartowało  

17 drużyn reprezentujących 

m.in. Mongolię, Holandię, Liban, 

oraz Niemcy.  

Bieg maratoński ukończyło  

ponad 6 tys. biegaczy. 

 

Mistrzostwa Świata w Maratonie 

zorganizowano po raz siódmy.  

Reprezentacja polskiej Policji: 
podinsp. Maciej Wojciechowski - Wyż-
sza Szkoła Policji w Szczytnie,  
asp. sztab. Jacek Misiewicz - Komen-
da Wojewódzka Policji w Olsztynie,  
asp. sztab. Dariusz Guzowski - Szkoła 
Policji w Słupsku,  
sierż. Paweł Piotraschke - Szkoła Poli-
cji w Słupsku  
oraz podinsp. Tomasz Kubicki  
- Komendant Powiatowy Policji  
w Oleśnie  

Opr. B.P. 
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W budynku przy Komendzie  

Powiatowej Policji w Giżycku 

odbyło się oficjalne otwarcie sali 

ćwiczeń dla policjantów  

tej jednostki i ich rodzin.  

Siłownia powstała ze środków 

finansowych funkcjonariuszy, 

pracowników Komendy  

Powiatowej Policji w Giżycku 

oraz ze środków pozostających 

w dyspozycji NSZZ Policjantów 

w Giżycku. Policjanci sami wyre-

montowali pomieszczenie i prze-

kazali swój prywatny sprzęt. 

 

Pomysł utworzenia sali ćwiczeń  

w Komendzie Powiatowej Policji  

w Giżycku zrodził się już 2009 ro-

ku, kiedy to Zarząd Terenowy 

NSZZ Policjantów przy Komendzie 

Powiatowej Policji w Giżycku pod-

jął uchwałę w sprawie utworzenia 

siłowni.  

 

Komendant Powiatowy Policji  

w Giżycku nieodpłatnie udostępnił  

pomieszczenie znajdujące się przy 

komendzie, policjanci z własnych 

pieniędzy kupili potrzebny sprzęt 

lub przynieśli swój prywatny, a po 

służbie wyremontowali otrzymane 

pomieszczenie.  

Sala ćwiczeń jest już w otwarta dla 

funkcjonariuszy i ich rodzin.  

 

mł. asp. Beata Górczyńska   

G i ż y c c y  p o l i c j a n c i  m a j ą  s w o j ą  s i ł o w n i ę ! ! !  

 Z okazj i  66 rocznicy  

zakończenia II  Wojny Światowej 

7 maja 2011 roku na strzelnicy 

garnizonowej WP przy ul . Woj-

ska Polskiego w Olsztynie  

rozegrane zostały Otwarte  

Zawody Strzeleckie o puchar 

Prezydenta Miasta Olsztyna.  

W rywalizacj i  sportowej z pisto-

letu wojskowego TT drużyna  

 

 

 

Komendy Wojewódzkiej Pol icj i   

w Olsztynie w składzie: 

 podkom. Marek Żukiewicz,  

podkom. Rafał Mirski  

i  st. sierż .  Krzysztof Pączyński 

zaję ła I  miejsce.  

Pol icjanci „wystrzelal i”  274 

pkt. i  15 pkt.  wyprzedzi l i  druży-

nę  Wojska Polskiego oraz  

20 pkt. kolegów z Komendy 

Miejskiej Pol icj i  w Olsztynie.  

Policjanci górą! 

asp. Małgorzata Kowalewicz 
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